
Vestrup Nord Vindmøllelaug I/S  
 

 
17. april 2005 

 
Nyhedsbrev 

 
 
Til interessenterne i Vestrup Nord Vindmøllelaug I/S. 
 
Den 20. marts blev det årlige interessentskabsmøde afholdt på Dalbyover kro. Desværre 
havde kun 16 valgt at møde frem i år. Mødereferatet er vedlagt dette brev. 
 
På interessentskabsmødet blev både bestyrelsesmedlemmerne, suppleanterne og 
bilagskontrollanten genvalgt. 
 
 Navn Adresse Postnr. By Tlf.nr. 
Formand Frede Laursen Hobrovej 217 - 

Gravlev 
9520 Skørping 98375116 

Næstformand Allan Steen 
Christensen 

Rønnevej 3 - 
Harridslev 

8900 Randers 86442424 

Kasserer Jørgen Gammelby Færgevej 61 - 
Udbyhøj 

8970 Havndal 86472124 

Sekretær Kim Plauborg Skelagervej 230 8200 Aarhus N 86168131 
Best. medlem Kaj Skalski Georgsminde 17 8900 Randers 86416231 
1. suppleant: Frits Dahl Søndergaardsvej 24 8900 Randers  
2. suppleant: Benny Adriansen Hobrovej 69 8900 Randers  
Bilagskontrollant: Gunnar 

Christensen 
Nedergaardsvej 26 8900 Randers  

 
Vindmøllen har indtil udgangen af marts måned 2005 produceret 9,5 millioner kWt, hvilket er 
ca. 5% over de budgetterede 9,1 millioner kWt. De første par måneder af 2005 har bl.a. 
været præget at de store storme i januar, og resultatet for måneden blev vindmæssigt 
således også det næstbedste i vindmøllens historie. Desværre har det efterfølgende vist sig, 
at vindmøllen har fået en alvorlig skade på gearkassen - muligvis som følge af netop stormen 
den 8. januar. Mere herom kan findes i referatet under punktet 'eventuelt'. Bestyrelsen har 
siden mødet taget mod et tilbud fra DMP Mølleservice Aps, og gearkassen vil blive taget ned 
og renoveret. DMP Mølleservice begynder på opgaven i uge 15. 
 
 
 
 
 

Med venlig hilsen 
Bestyrelsen 
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Mødereferat 
 

Møde: Interessentsskabsmøde  
 
Mødedato: 20. marts 2005 kl. 12.00 
  
Mødested: Dalbyover Kro  
 
Deltagere: Bestyrelsen: Frede Laursen (FL), Allan Steen Christensen (ASC), Jørgen 

Gammelby (JG), Kaj Skalski (KS) og Kim Plauborg (KP). 
16 deltagere inkl. bestyrelsen. 

 
Referent: Kim Plauborg 
 
Interessentsskabsmøde 
 
Dagsorden: 

1. Valg af dirigent. 
2. Valg af stemmetæller og referent. 
3. Bestyrelsens beretning for det forløbne år. 
4. Forelæggelse af regnskab med bestyrelsens indstilling til anvendelse 

af overskud eller inddækning af tab, samt forelæggelse af budget for 
det kommende år. 

5. Valg af interessenter til bestyrelsen og suppleanter. 
6. Valg af revisor. 
7. Forslag fra bestyrelse og interessenter. 
8. Eventuelt. 

 
1. Valg af dirigent 
FL bød velkommen til de fremmødte. 
Karla Smed blev foreslået til dirigent af bestyrelsen og valgt.  
Karla takkede for valget og konstaterede, at mødet var lovligt indkaldt. 
 
2. Valg af stemmetæller og referent 
Valg af stemmetællere blev udsat til punkt 5. 
KP blev valgt til referent. 
 
3. Bestyrelsens beretning for det forløbne år 
FL berettede, at 2004 havde været et af de bedre år i vindmøllens historie. Vindmøllen har i 
alt produceret 1,35 millioner kWt i 2004. Møllen har stået stille et par gange i årets løb på 
grund af service og reparationer. Der er blandt andet blevet monteret et såkaldt offline-filter, 
der sikrer en renere olie og dermed mindre slid på gearkassen. En defekt wire i den ene 
vinge er også blevet udskiftet til dels på forsikringens regning. 
 
Skattesagen vedrørende afskrivningsgrundlaget er blevet droppet. Lignende sager har vist, 
at vi ikke kan få medhold, og bestyrelsen har derfor i samråd med revisoren valgt at droppe 
sagen, så interessenterne ikke får Told og Skat på nakken. 
 
Bestyrelsen har på flere møder diskuteret forskellige muligheder for investering af vores 
opsparede kapital. Sidst er muligheden for investering i FIRST obligationer blevet diskuteret, 
men bestyrelsen vurderede, at det var for risikabelt.  
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KS supplerede med yderligere et par facts fra året, der gik: 
• Vindmøllen har kørt 328 dage.  
• Den har stået stille stået stille 35 dage på grund af manglede vind. 
• 3 dage er blevet brugt i forbindelse med serviceeftersyn og kabelarbejde for Elro. 
• Olieanalysen fra serviceeftersyn viste et fint resultat 
 

JG fortalte, at han havde deltaget i et møde hos DV-energi, som fra 2008 skal sælge vores 
strøm på det frie marked. Her kunne han bl.a. høre, at de penge, de havde sat til i starten, nu 
var blevet tjent hjem igen. 
 
ASC tilføjede, at de opmærksomme måske havde bemærket, at udbetalingerne nogle gange 
falder noget senere end andre gange. Dette skyldes, at Harridslev Andelskasse holder på 
pengene nogle ekstra dage; specielt hvis det har været en god måned, så det drejer sig om 
mange penge. Bestyrelsen vil undersøge dette nærmere i løbet af foråret. 
 
Bestyrelsens beretning blev enstemmigt godkendt. 
 
4. Forelæggelse af regnskab 
JG gennemgik nøgletallene i regnskabet for 2004 samt budgettet for 2005. 
 
Driftsomkostningerne har været højere end budgetteret. Dette skyldes, dels at der er blevet 
installeret et offline-filter og dels udskiftningen af føromtalte defekte wire, hvor vi endte med 
at skulle betale selvrisikoen. 
Til gengæld har det været godt vindår, så indtægterne har også været højere end 
budgetteret. Der er således blevet udbetalt ca. 50.000,- mere end budgetteret til 
interessenterne. I alt er der blevet udbetalt 356,- kr./andel i 2004. 
Egenkapitalen per andel opgjort per 31/12 2004 er 2811,- kr. 
 
Regnskabet blev enstemmigt godkendt. 
 
5. Valg af interessenter til bestyrelsen og suppleanter 
FL og JG fra bestyrelsen var på valg. De var begge villige til genvalg, og da der ikke var 
øvige, der ønskede at stille op, blev de valgt enstemmigt. 
Suppleanterne Frits Dahl og Benny Adriansen var ligeledes på valg. De var begge to villige til 
genvalg, og da der ikke var øvige, der ønskede at stille op, blev også de enstemmigt valgt. 
Bestyrelsen dannes derfor fortsat af følgende interessenter: 
 
Frede Laursen 
Allan Steen Christensen 
Jørgen Gammelby 
Kim Plauborg  
Kaj Skalski 
1. suppleant: Frits Dahl 
2. suppleant: Benny Adriansen 
 
6. Valg af revisor 
Gunnar Christensen var også villig til genvalg og blev enstemmigt valgt til intern 
revisor/bilagskontrollant. 
 
7. Forslag fra bestyrelse og interessenter 
Dirigenten konstaterede, at der ikke er kommet nogen forslag til bestyrelsen. 
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8. Eventuelt 
I forbindelse med sidste serviceeftersyn er det blevet opdaget, at en af tænderne i 
gearkassen er blevet alvorligt beskadiget. Et hjørne er blevet slået af, muligvis som følge af 
en meget høj belastning. Vindmøllen kører stadig med den beskadigede gearkasse, men 
ifølge Vestas på lånt tid. Billederne af skaden blev sendt rundt. 
 

 
 
Vestas har anbefalet os at udskifte hele gearkassen hurtigst muligt. Det foreløbige tilbud 
lyder på 582.000,- kr. inklusiv montering. 
FL har undersøgt, hvad en renovering af gearet vil koste. 
Grenå Motorfabrik A/S har tilbudt at udskifte de beskadigede dele for 365.000,- kr. inklusiv 
op- og nedtagning. 
DMP Mølleservice Aps har ligeledes tilbudt at udskifte de beskadigede dele for 285.000,- kr. 
Heraf er ca. 100.000.- kr. udgifter til op- og nedtagning. 
Forsikringen har indikeret, at vi får noget fra dem. Bestyrelsen gætter på cirka 300.000,- kr.  
Lauget har desuden selv 500.000,- kr. stående i andelskassen, som kan anvendes til bl.a. en 
sådan skade. 
 
Bestyrelsen vil de kommende dage arbejde videre med disse tilbud og finde den bedste 
løsning for lauget, hvad enten det bliver en renovering eller en ny gearkasse. 
Danmarks Vindmølleforening og andre har fortalt om problemer med hovedlejet i vindmøller 
af samme type som vores. Udskiftningen af et hovedleje koster normalt 165.000,- kr., hvoraf 
størstedelen går til op- og nedtagning. Bestyrelsen vil derfor i forbindelse med 
reparationen/udskiftningen af gearkassen undersøge om hovedlejet skal udskiftes i samme 
omgang. 
 
Februar-nummeret af månedsmagasinet Naturlig Energi blev uddelt til alle interesserede. 
 
Dirigenten takkede for god ro og orden, og FL takkede Karla for at have påtaget sig 
dirigentrollen. 
 
Mødet sluttede kl. 13.10. 
 
Lauget var herefter vært ved et lettere traktement. 
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